

တဲးဖးနီၣ် ဒူးအိၣ်ဝုၣ်ဒၢလဆိးယၢလီၤ

Press Note 2, 24th February 2023

ဆၢဝဲထံၣ်မံဆးဆၢလုထံၣ် ဘၢမုဆံၣ်ပံၤယွဲးဘိၣ်မုနံၣ်မံဆးဆၢလုထံၣ်နီၣ် FABC ခရုၣ်နဲးရွဲးဒိၣ်ဒိၣ်ထုၣ် တိုၣ်ကျိၣ် ကၢ ၁လံၤဟ့ၣ်ဒိၣ်ဒိၣ် Bp.Tarcisio Isao Kikuchi SVD နီၣ် လုးဒိၣ်လုးဒိၣ်ဂီၤ Diliၣ်ဒိၣ်ဒိၣ် Bp.Virgilio Cardinal do carmo da silva SDB ဒဲး လၢအိုၣ် Louis Cardinal Marie Ling Mangkhane Khoun လၢဖးနီၣ်လုထံၣ်ဆးအဝုၣ်ဒၢနီၣ်လီၤ.

ဘၢဒိၣ်ဒိၣ် Kikuchiနီၣ် လၢအဝုၣ်ဒၢဘၢဖိၣ်ထံၣ်ထံၣ်ယွဲးအဆၢဖံၤဆၢမၤလၢ အၢဖရံၣ်ကၢလးဝဲဒၢအိၣ်အဖး ဂဲၤထဲဒဲးဒဲး ဒီးခၢဖျိၣ်ထုၣ် ဆၢဒၢဒိၣ်ခၢဖျိၣ်လၢဖးနီၣ် လီၤလုးလီၤလုးဝုၣ်ဒၢနီၣ်လီၤ. အဝုၣ်ဒၢအဆၢဒၢဒိၣ်ခၢဖျိၣ်အအးနီၣ်ဘိၣ် ပလၢအုၣ်ပထိး ဆၢဒၢဘၢ ပုၣ်ရၢလၢကဆၢမၤနီၣ် မွဲမၤကၢဂီၤဆိၣ်ခွဲၣ် ရှးအဝုၣ်ဒၢဒဲး အနးဘၢနီၣ်လီၤ. ကကဲးဒိၣ်ဆၢ ဆၢယိၣ်လီၤဒဲး ဆၢအဲၤဆၢကွဲး အိၣ်လဖျိၣ်ပးနီၣ် Ghana ဂဲၤဆိၣ်န့ၣ်အ့ၢ ဆၢဘၢမၤဘၢရီၤဒဲး ဆၢဒုၣ်ပံၤဘၢယိၣ်နီၣ်လီၤ.

ပုၣ်အလုးဒိၣ်လုးဒိၣ်ခရုၣ်လၢဖးနီၣ် ဂဲၤဆိၣ်န့ၣ်ပနဲးတၢးလၢ စပွဲၣ်ဖးဒိၣ်နီၣ်လီၤ. လၢဆၢကးကးပိၣ်လုးအဖး ထိၣ်ခဲလၢထုၣ် ပနဲးတၢးလၢဖးဂီၤ ဆၢဖးလၢဖးယိၣ် မွဲဖးဆၢလးလၢကဆိၣ်ယွဲးအဆၢဖးဒဲး ဆၢလုးပုၣ်ဆၢက့ၣ်က့ၣ်နီၣ်လီၤ.

လၢဆၢကးကးပိၣ်လုးအဖး ဆံးနီၣ်နဲးရွဲးဒိၣ်လၢကမွဲဝုၣ် Mario Careinal Grech စံၣ်ဝုၣ်ဒၢ “ပဝုၣ်ဒၢလၢဖးယိၣ် မွဲပမၤလိၣ်ပဝၢလၢ ဆၢလုးပုၣ်ဆၢက့ၣ်က့ၣ်အဂဲးနီၣ်လီၤ. လၢမိဆၢအိၣ်ကိၣ်ဖးဂဲၤဝုၣ်ဒၢဆၢအလုၣ်လၢဖးနီၣ် ဒိၣ်န့ၣ်အအအဂဲး, ဆၢလုးပုၣ်ဆၢက့ၣ်က့ၣ်ဆၢအိၣ်ကိၣ်နီၣ် မွဲလၢဆၢအိၣ်ကိၣ်အိၣ်န့ၣ်ဆၢအဂဲး, လၢဆၢလုးပုၣ်ဆၢက့ၣ်က့ၣ်ယိၣ် အနးအစၢ အိၣ်ထံၣ်နီၣ် မွဲအိၣ်က့ၣ်လုးထုၣ်လၢ ဘၢဒိၣ်ဒိၣ်လၢဖး, ဘိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်ခၢလၢဖး ဒဲး ဆၢအိၣ်ကိၣ်ဖိၣ်ပံၤ န့ၣ်လုးဂဲၤဝုၣ်ဒၢအဖးဒိၣ်လီၤ. ဆၢအယိၣ် မွဲဖးပြဲး ဆၢအိၣ်ကိၣ်ပုၣ်မၤဆၢဖိၣ်လၢဖးဒဲး ဆၢအိၣ်ကိၣ်ဖိၣ်ပံၤ လဲၣ်ဘၢတၢ် ကကးဘၢကကးဆုးကျိၣ်လိၤလၢဘုၣ်ဘုၣ် ထံးထံးဂီၤ မွဲဘၢမၤလၢပုၣ်ထံၣ် ပမုၢ်ဒဲးယမုၢ်ဒဲးလၢဖးနီၣ်လီၤ. လဲၣ်ထုၣ်နီၣ် ကၢဒံၣ်နဲးထံးစံးဝုၣ်ဒၢ ဆၢဒိၣ်န့ၣ်နီၣ် မွဲအကးဒိၣ် ဝုၣ်ဒၢအဂဲး, ပကဘၢဒိၣ်န့ၣ် ပုၣ်လၢအခဲးဒုၣ်မိဆၢအိၣ်ကိၣ်ယိၣ် ဘၢမုဆံၣ်ပံၤယွဲးအလုၣ်အဂဲး, အ့ၣ်ကဲးဘၢဆိၣ်ဖးအ့ၢ ပုၣ်လၢအဂဲၤ ထံၣ်အိၣ်ကိၣ်ပိၣ်လုးဆၢလၢဖးအဖးဒိၣ် ဘဲၤဘၢမုဆံၣ်ပံၤယွဲးအလုၣ်အဖးကလးဘၢအဂဲး, လၢထီၣ်န့ၣ်(၃ထီ) ဆၢထီၣ်ဖး ကဆိၣ် ယွဲးဝဲထံၣ်ထုၣ်အ့ၢဖးဘၢယိၣ် လၢဆၢဒုၣ်ဆၢယုၣ်ဖး ဘဲၤဘိၣ်ကၢဖုၣ်က့ၣ်က့ၣ်န့ၣ်အဂဲးနီၣ်လီၤ.

Miss Christina Kheng နှိ အနုနုဖွဲ့သုယာလဒ် ဘာထွဲ့လားဆေးလွှာပုကွေ့ကွေ့အဂဲးနီလီ။ ပုလားအဂဲးထီးစီး လားဆေးအလေးယီးလဖးနီ လမဲ့ဘာပုအဂဲးယိဆေးဒဲ မွဲပုလားအဘာနုလားဂဲးဝဲဆေးလဖးနီလီ။ ဆေးအိကိးပိးလဒ် ကဘျးယီး အဆေးထိစီးနီ ပကဘာအိကွေ့ထပဆေးမံမေးလဖး, ပကဘာထုထု ပဆေးဒလဖးဒဲပဆေးထိကွေ့လဖး, ပကဖး မာထု ပဆေးယိလီလဖး, ပကဘုထုဆေးဆူနဲလဖး, ပကဘုခွဲပဖးလေးလဖး, ပကဘာမေးလိဆေးလား ကက ဘာကက အအိအဂဲး အဂုယီးလီလဒ်လါလဒ်ဒါနီလီ။ လကဒ်ဘာ ပုအဂဲးထုဆေးလဖးယီး ကထုထုလံလီလမဲ့ဘာတဖ် ကကဒဲကကဒလဒ်ပိးလိလဖးအဂဲး, ကချဲလဒ်ပိးဒဲ ကဖ်ထံးဖ်ဒ်လိလဖးအဂဲး, ဘဲပုအအိလားခဲအုရဲယုအဖိအ လံးအဒိ ကကဖးပုကွေ့ကွေ့လားမုဆံးပံယုအဂဲးနီ အဂုယီးစံးဂုလီ။

Kirgyzstan ထံးမုဒဲအိဘိးခိဘုဒါ Fr.Antony James Corcoran SJ နှိ စံးဂုဒါ ပုအဂဲးထုလဖးယီး ပကဖးကွေ့ကွေ့နီ မွဲဘာမုဆံးပံယုအဂဲးဖးလားပကွေ့ကွေ့အဆေးဖးနဲဂိး ပလဖးဆိလားဘာ ပဆေးကိးဆေးတဲလဖး တဖ် ပကဖးလားမုဆံးပံယုအခွဲ လားပဆေးမာအဘုဖးအဂဲး အဂုယီးစံးဂုလီ။

Fr.Clarence devadass ဆု လားအဂုအဆေးလီလဒ်လါလဒ်ဖး စံးဂုဒါ အဂုဒါဝဲဒါပိးလဒ်လိလဖးနီ မွဲဂုဒါလား ကထုထုလံလဲဘျးကနဲအဂဲးနီလီ။ လံလဲလဖးယီး ဘဲကဖးလား ပုအဂဲးထုလဖးယီးဆေးမေးကနဲ လား ကကဖးပုကွေ့ကွေ့အဂဲးနီလီ။ လဲခဲထုအုမွဲလံလဲဘျးယီးအိထုအဂါ လံယီးကဘာကဲထု ပုအအိလားခဲအုရဲဖး လဖး အဆေးကုအုကထုလဖး, အဆေးယိလါ ဒဲ အဆေးမံမေးလဖး, အဆေးထိကွေ့အုဒဲအဆေးဒလဖး နီလီ။

ပုလားအလုဒါလုဒါလဖးလဖးဖးတြုအုရံဂုဒါဆေးကဲကဲပိးလဒ်နီ မွဲဂုဒါ ဟိကိးဘုခိဒါ Bp.Stephen Chow SJ , Miss Susan Pascoe, ဆဲးနီခရုဖိလကဲမွဲဂု ဒဲဖဲလဲပဲဘုခိဒါခရု ကကလံဆေးအိကိးဖိမွဲဂု Joy candelario နီလီ။

ပုလားအဂဲးထုလဖးယီး ဘာထိးကိးဖ်ဒ်လိလဖး ကစီဆိမိထု ဆေးအုထုခဲအဖးခိ လားအုကဲဘဲဆိဖးအဖးနီလီ။

- လားဆေးလွှာပုကွေ့ကွေ့အဖး အဂုဒါဝဲအဆေးဒါခဲအုဖျိနီအိဂုဘဲဘဲလဲ။
- လားဆေးအိကိးပိးလဒ်အဖး အဂုဒါဝဲထု အဂုဒါဝဲအမုဒဲနီ ဘဲဘဲလဲ။

- "ဘာထွေလာ နားအင်းဆေးချဲ့ပိလ်း"နီ အဝုင်္ဂါစီဘာဘဲဒုလဲ။

အမှဆာဆာအုဂီနီ ပုအဂဲထုဆာအိကိပိလ်းလဖယီး ကရရဘကရရ
ချဲ့လ်းပိကုလိလ်း, ကထု ထုလံလျှ်းအဂး အဆိထုအဝုင်္ဂါ ဒုထုဆာအဂးအဖးလဖနီ
အဝုင်္ဂါအုနုဖုဒုလ်းဝုဒုဒုနီလီ။